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［摘 要］ 本文从认知角度对
“A的A“ 对举式进行了语义特征、语用价值、认知模式三方

面的考察。 我们认为这一对举结构具有区别性、列举性、增量性三个语义特征，而且内部成分的

嵌入具有一定的序列规则。 此外，
“A的A”对举式在语用上还有主观表述、凝结语义和聚焦功能。

在此基础上，我们归纳出了
“A的A”对举式的双核对立聚焦式和多核并列扩散式两种认知模式。
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A Cognitive Analysis of the Contrastive Structure "A de A" 
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[A�tract] Based on the cognitive grammar, this thesis studies the contrastive structure "A 

de A" in modern Chinese from the following three areas, semantic features, pragmatic values and 

cognitive models. We analyze the three semantic features of this contrastive structure, 

differentiation, enumeration and increment. As for the components allowed to appear at position 

A, there are some sequence rules. Besides, this contrastive structure has three pragmatic 

functions, subjective statement, semantic condensation and focus. Based on these analyses, we 

get two cognitive models of structure "A de A",ކ＀r朁m.rules; pragmatic 

values; cognitive models 
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（一）选题缘由

对举结构是一种颇具汉语语法特色的语法结构，有学者将其称为
“

对举格式
”

（张国宪，

1993)。 对千对举结构，语法学界所做的研究多集中在对某些具体对举结构的描写分析上，
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